
Protokół nr XXXIll

Rady Gminy Bralin

z dnia 78 stycznia 2013 roku.

Porzadek obrad:

1. otwarcie 5eSji istwierdzenie prawomocności obrad.

2. Uchwalenie porząd ku obrad.
3. PrŻyjęcie protokołu Z ostatniej ses.ji.

4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej i realizacji uchwał podjętych na

pop rzed n iej sesji,

5. Podjęcie uchwały w sprawie Wielotetniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata

2013-2070.
6. Podjęcie uchwały W sprawie budżetu gminy na rok 2013.

7' Podjęcie uchwały W sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze

Gminy Bralin, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji

wyborczych,

8. Przyjęcie pIanu pracy komisji rewizyjnej na rok 2013.

9' Przy.jęcie planów pracy na rok 2o]-3: komisji przestrzegania prawa i porządku

publicznego, komis'ii rozwoju gospodarczego i budżetu, komisji ośWiaty, kultury,

zdrowia, sportu oraz komis.ji rolnictwa' gospodarki wodnej i ochrony środowiska.

10. Wolne głosy iwnioski.

11. Zamknięcie posiedzen ia.

Pkt 1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

otwarcia posiedzenia o godzinie ].5.O0 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i

stwierdził, że obecnych jest 14 na stan ogólny 15 radnych, co pozwaIa zgodnie z przepisami

prawa obradować i pode.jmować praWomocne uchwały'

N ieobec ny: Zbigniew Kosa klewicz.

Ponadto w ses'ji udział wzięIi wÓjt Roman Wojtysiak, zastępca wójta Robert Kieruzal, skarbnik

Grażyna Mosch, sekretarz Zbigniew Łatka, radny powiatowy Zenon Kasprzak a także

przed stawiciele Ioka lnych mediów.

Pkt 2) Ustalenie porządku obrad'

Przewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad XXXIll sesji.

Rada jednogłośnie przyjęła proponowany porz{dek obrad'

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Protokół z poprzedniej Sesji kontrolowali radniTadeusz lwan iAndrzej Kucharski.

KontroIujący nie wnieśli uwag do treści protokołu'

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie kontrolowany protokół'

Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych'



Rada protokół Nr XXX|l przyjęła jednogłośnie.

Pkt 4) Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej irealizacji uchwał podjętych na
poprzedniej sesji.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXX|l ses.|i:

]-' Uchwała Nr 149 sprawie zmian w budżecie gminy'
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2. Uchwała Nr 150 w sprawie skargi na czynności Wójta Gminy Bralin.
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3. Uchwała Nr 151 w sprawie przy'jęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych na rok 2013.
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4. Uchwała Nr 152 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwd ziała n ia Narkomanii na

rok 2013.
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5. Uchwała Nr 153 W sprawie terminu, częstotliwości itrybu uiszczania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
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6. Uchwała Nr 154 w sprawie w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty.
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7. Uchwała Nr 156 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.
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8. Uchwała Nr 157 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości iporządku na

teren ie Gminy Bralin.

c*łv*iq prxesł*łł* d{} w,/*zi{}tu {*r'!frsli, pr$w?reg* j &/łldz*łLł Wi*lk*1s*Nskiega Ułzę<lu

|V*i*uył:t!łkiłtłę w r*rł#!"tiLt, $.*wć}i{ p**lłg* *$ł'}sl*ł}it; rł !}łj*rlni&rł Urłęł1ovły,n
ź"łl 11.! ę y; $ s ; yga ę lł/l*JA*p*fslrieglt:'

9. Uchwała Nr 158 w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz
ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.
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Sprawozda n ie z działa lności:
1. Wymeldowanie Z pobytu stałego - 3,

2. Zameldowanie na pobyt stały - 12,

3. Przemeldowanie w obrębie gminy - 1,

' 4. Zameldowanie na pobyt czasowy - 3 ,

5. Wystąpienie o nadanie numeru PESEL - 3,

6. Wprowadzenie zmian numerów dowodów osobistych - 24,

7. Wprowadzenie zmian o unieważnienie dowodów osobistych - 35,
8. Wpis do ewidencji działalności gospodarczej - ]'4 .

SPOTKANIA I KONSULTAOE .

o4'o1.2o13 - udział w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez NSZZ Rolników
lndywidualnych,,Solidarność"'
07.oL.2or3 _ udział w posiedzeniu komis.|i rozwoju gospodarczego i budŹetu, w godzinach

popołudniowych spotkanie z radą rodziców z przedszkola ,,Kwiaty Polskie" w związku z

oczekiwaniami rodziców odnośnie zagospod arowan ia pomieszczenia po byłej szatni'

Rada rodziców zawnioskowała żeby wymagać od rodziców dzieci, które wracają do
przedszkola po chorobie zaświadczenia lekarskiego potwierdzającego, że dzieci są zdrowe.

o9.o1.2o13 - spotkania z p rzedstawiciela m i mediów, w godzinach południowych spotkanie z

radnym powiatowym Piotrem Hołosiem
11.o1.2o13 - reprezentoWanie samorządu gminnego podczas uroczystości jubileuszu

dwudziestolecia rad ia SUD.

12.oi.2013 - udział w koncercie laureatów przeglądu kolęd i pastorałek.

r4.or.2oL3 _ udział W spotkaniu przedstawicieli organizacji i stowarzyszeń w związku z
tworzeniem gminnego kalendarza imprez, w god;inach popołudniowych spotkanie z radą

sołecką sołectwa Chojęcin _ Parcele.
r5.or.2m3 - URLoP WYPOCZYNKOWY, w godzinach popołudniowych udział w zebraniu

sprawozdawczym oSP w Nowej Wsi Książęcej,



17'01.2013 _ udział w posiedzeniu PoWiatowej Rady ZatrUdnienia'

21.01.2013 _ Spotkanie Ze Starostą Kępińskim W sprawie łącznika do ,,węzła Bralin"'

Sprawa łącZnika - jak powiedział wójt znalazła już swój finał znane są zamierzenia powiatu'

gmina zadeklarowała pomoc finansową w tym roku, natomiast nad udzie|eniem pomocy

finansowe.j w przyszłym roku będzie się jeszcze zastanawiać, w godzinach wieczornych udział

w zebraniu wiejskim w Taborze Małym'
z3-z5.oI.Ż0L3 _ U RLoP WYPoCZYNKoWY.
Ż8.oL.zo:.3 _ godz. 13'00 udział w spotkaniu udziałowców spółki ,,lnwestor''. Spotkanie

poświęcone sytuac.ji bieżącej zwiąZanej z funkcjonowaniem spółki. Prezes omówił

prowadzone działa n la, ogłoszone prZetargi.

Wójt powiedział, że podjęta przez radę na poprzedniej sesji Skarga na czynności wójta

Została przekazana do wojewody nie mniej wpłynęła jeszcze.jedna skarga złożona przez pana

Światłego tym razem do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego W Poznaniu'

Wójt dodał, że w dniu dzisiejszym na konto gminy wpłynęła kwota 794'076,60 zł za

wydobycie piasku i żWiru w ilości 2.595'O21 ton. Spodziewana.jest jeszcze jedna wpłata z

tego tytułu w granicach około 500.000,00 zł.

> Jacek Kuropka zapytał czy podczas rozmowy ze starostą padły jakieś lnformacje na temat

procentowego udziału gminy w inwestycji drogi dojazdowej do S 8. Pan Hołoś _ jak

powiedział radny - mimochodem ,,rzucił" kwotę 5O%' na co Zareagował zastępca wójta

twierdząc, że na piśmie tego nie określono.
> Wójt odpowiedział, że Starosta Kępiński podczas konferencji prasowej wyraził

zadowolenie, że udało się pozyskać na budowę łącznika drogi powiatowej doflnansowanie ze

środków zewnętrznych w wysokości 80% wartości zadania, czyli w kwocie ponad

3'00O.0Oo'Oo zł. Jednocześnie starosta wyraził nadzieję, że przy pozyskanych tak znaczących

środkach' Gmina Bralin będzie pańycypować w przedmiotowej inwestycji W proporcji 50 na

50.

W porozumieniu z 2010 roku nie padały żadne zobowiązania, co do wysokości środków jakie

gmina ma wnieść. Wówczas nie było czasu na tego typu ustalenia, gdyż stronom zależało na

przekonaniu decydentów o słuszności projektowania,'węzła Bralin"'

W poniedziałek kiedy starosta wyartykułował swoje oczekiwania wobec gminy Wójt

odpowiedział, że Gmina Bralin nie będzie się uchylać od pomocy finansowej, udzieli jej w

ramach możliwości budżetowych a decyzja W tej sprawie zapadanie po rozmowie z radą

podczas konferenc.ji prasowej zorganizowanej przez wójta'

Wójt powiedziai, że ,,węzeł Bralin" był projektowany dla całego powiatu dlatego uważa,

propozycję dofinansowania zadania w 50% za wygórowaną'

> Andrzej Kucharski zapytał 'iak będzie wyglądała płatność?

> Wójt odpowiedział' że pieniądze mogą być przekazane W formie dotacji'

Wójt dodał, ze rada zabezpieczyła w budżecie gminy kwotę 200.000,00 zł z przeznaczeniem

na budowę chodnika W Nowej Wsi książęcej w ramach Współuczestn lctwa w realizacji

inwestycji drogowej prowadzonej przez powiat-'

Wójt zasygnalizował, że środki zostały zabezpieczone ale strony mUSzą wyjaśnić sobie kiIka

kwestii związanych z prowadzoną inwestycją gdyż do wójta zgłaszalą się mieszkańcy Nowej

Wsi Książęcej z zapytaniami o szczegóły.

> zenon Kasprzak powiedział, że trzeba się cieszyć, iż powiat zdobył fundusze na budowę

łącznikapomiędzyobecnąósemkąa,,węzłemBralin,,alechciałbyprzypomnieć,żewWPF
powiatu były zabezpieczone na ten ce| środki w wysokości 1.OOo'OOO,00 zł jeżeli teraz do

budowy należy ,,dołożyć" 8oo.OOo,oO zł środków własnych powiat jest w stanie zadanie

wykonać samodzielnie bez pomocy Ze strony gminy' Jest .jednak pewien problem _ jak

twierdzi radny powiatowy _ a mianowicie środki zostały rozbite na dwie kwoty: 10O.000'00 zł



na Wykonanie projektu, które mają być wydatkowane W 2013 roku i 900.000,00 zł na
reaIizację łącznika' które zostały przesunięte na rok 201"4.

Zenon Kasprzak twierdzi, że nie jest to żaden probIem tylko kwestia inżynierii finansowej
naIeżałoby wycofać jakieś zadanie z 2013 a przywrócić realizację budowy łącznika.
Zenon Kasprzak tłumaczył się, że niektórzy zarzucają mu udział w głosowaniu za
przesunięciem środków na budoWę łącznika ale jak powiedział, głosował za całością bUdżetu
i całością WPF dIatego nie mógł oddzieInie głosować przeciw przesunięciom środków w
p rogn oz ie.

Dalszych pytań do sprawozdania nie zgłoszono.

Pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata
ŻoL3-2o20'

Przed przystąpieniem do głosowania nad przyjęciem Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Bralin na lata 2013-2020 odczytano pozytywną opinię wyrażoną w uchwale składu
orzekającego Regionalnej lzby obrachunkowej W PoZnaniu w dniu 14 grudnia 2012 roku.
W opinii zawarto Zastrzeżenie, że z załącznika nr 1 wynika, iż w latach objętych WPF
zapIanowano dochody ze sprzedaży ma.jątku W następujących Wysokościach: w roku 20]-3 -

300'000,00 zł, w roku 2014 - 300.000,00 zł, w roku 2015 _ 400.000,00 zł, w roku 2016 _

400.000,00 zł, w roku 2017 _ 400.000'00 zł, w roku 201-8 - 400.000,00 zł' w roku 2019 -
400.000,00 zł, w roku 2020 _ 400'000,00 zł tymczasem ze sprawozdania finansowego na

koniec kwartału 2012 roku wynika, że dochody ze sprzedaży majątku planowane w kwocie
400.000,00 zł zostały wykonane w wysokości 92.543,00 zł co stanowi 2o,63% w stosunku do
planu.

W załączniku nr 2 w objaśnieniach przyjętych Wartości nie odniesiono się do powyższego i

nie uprawdopodobniono wyżej wymienionych dochodów ze sprzedaży majątku w
poszczegó|nych latach objętych prognozą finansową podczas gdy wieIkości dochodów
wpływają na kształtowanie się WskaźnikóW.

Zgodnie z ustawą o finansach pub|icznych wyraźnego wyjaśnienia Wymaga dość znaczny
wzrost dochodów w roku 2014'
Wieloletnia Prognoza Finansowa winna być reaIistyczna a objaśnienia przyjętych Wartości
winny uprawdopodobnić realizac.1ę planowanych wielkości budżetowych, W tym
pIanowanVch dochodów i wydatków.
W załączniku nr 1 do uchwały w wierszu 1określono w odniesieniu do 2013 roku, iż dochody
bieżące na projekty izadania z udziałem środków UE stanowią wartość zerową a poWinny
Wynosić 103'600,00 zł. W $ 4 projektu uchwały zawarto postanowienie, iż uchwała wchodzi
W życie z dniem 1stycznia 2013 roku, po czym w 5 5 postanowiono o powierzeniu wykonania
uchwały Wójtowi Gminy Bralin a w 5 6 zawarto postanowienie o utracie mocy poprzedniej
uchwały w sprawle WPf .

Kolegium Rlo wskazuje' że postanowienle ZaWarte w 5 4 winno być zawarte W

dotychczasowel jednostce redakcyjnej oznaczonej jako 5 6, a postanowienie zawarte w 5 6
powinno być oznaczone jako 9 4.

Zgodn'ie z zaWartymi uwagami koIegium orzeka.jącego Rlo do WPF dokonano analizy

dochodów Ze sprŻedaży majątku gdzle W 2013 roku wskazano dochody na poziomie
300.000,00 zł. Nieruchomości przeznaczone do sprzedaży W 2013 roku to 5 działek
budowlanych W obrębie Nowa Wieś Książęca o powierzchni 0,11 ha każda gdzie Wartość
operatów szacunkowych wynosi od 20.000,00 zł do 30.000,00 z| za działkę' co stanowi
ogólną kwotę 125'000,00 zł oraz grunt o powierzchni 1,70 ha w obrębie GoIa gdzie wartość
Wyceny stanoWi 175'000,00 zł. Ponadto działka zabudowana w obrębie WeronikopoIe o



powierzchni O,12 ha wyceniona na kwotę 147.O0o,oo zł, działki tej nie udało się zbyć w 2012
roku.
W latach 2oI3 * 2o2o jest moŹliwość sprzedaży działek w obrębie Weronikopole o łącznej
powierzchni 6,27 ha, które gmina nabyła w drodze spadku gdzie wartość szacunkową
ustalono na około 680.000,00 zł. Ponadto w koIejnych latach planuje się podział na działki
budowlane gruntóW będących aktualnie w dzierżawie w obrębie Bralin, za sprzedaż planuje
się uzyskać kwotę 550.000,00 zł' W obrębie Weronikopole działka o powierzchni 2,73 ha, w
obrębie Nosale istnieje możliwość podziału gruntu na działki budowlane przeznaczone do
sprzedaży co pozwoIi uzyskać kolejne dochody ze sprzedaży majątku.
odnosząc się do dochodów w 2014 roku wynikają one głównie ze Wzrostu dochodów
majątkowych, w tym środki UE dotyczące przyznanej pomocy na rozbudowę sieci kanalizac.ji
sanitarnej w miejscowości Bralin, przy uIicy Leśne'i i Wrocławskiej' Realizac.ja zadania
pIanowana jest na rok 2013 natomiast rozliczenia i płatności z PRoW gmina spodziewa się
uzyskać w pierwszym połroczu 2oL4 roku' Planowana kwota dofinansowania to 1'609.184'oO
zł stąd wzrost dochodów w 2014 roku'

> Jan Leśniarek przedstawił opinię Nr 1o/2o13komisji rozwoju gospodarczego i budżetu
W sprawie zaopiniowania przy.jęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata
20L3 - 2020.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Gminy BraIin na posiedzeniu w dniu 7
stycznia 2013 roku przeanalizowała projekt uchwały W sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bralin na lata 2013 _ 2o2o i stwierdziła, że WPF stanowi pro8nozę
dochodów iwydatków bieżących, dochodów iwydatków majątkowych, wynik budżetu wraz
ze wskazaniem deficytu budżetu a także przychody i rozchody budżetu z uwzględnieniem
zaciągn iętego dłu gu.
WPF obejmu1e okres na jaki przewiduje się spłatę zaciągniętego zadłużenia'
wieloletnia Prognoua Finansowa Gminy Bralin na lata 2013-2020 jest dokumentem
realistycznym i uwzględnia zdarzenla mające wpływ na gospodarkę finansową gminy.
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Gminy Bralin pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletnjej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata
20L3 - 2020.

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono'

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bralin na lata 2013-2020.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.
Uchwała Nr XXXlll/159/2013Żostała przyjęta jednogłośnie.

Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na rok 2013.

Przed podjęciem uchwały w sprawie budżetu gminy na rok 2013 przedstawiono opinię o
możliwbści sfinansowania deficytu budżetu Gminy Bralin. Po dokonaniu analizy projektu
uchwały budŹetowej na 20L3 rok oraz projektu WPF skład orzekający RIo Wyraził opinię
pozytywną o możliwości sfinansowan ia deficytu
KoIegium wydało również pozytywną opinię o projekcie uchwały budżetowej na 20]'3 rok.

Budżet Gminy Bralin na rok 2013 opracowano w oparciu o regulacje zawarte W ustawie o
finansach publicznych oraz Uchwale Rady Gminy Bralin w sprawie procedury uchwalania



budżetu Gminy Bralin oraz rodzaju i szczegółowości materiałóW informacyjnych
towarzyszących projektowi uchwały budżetowej'
Przy klasyfikowaniu oraz grupowaniu dochodów, wydatków, przychodów oraz rozchodów
uwzględniono Zmiany Wprowadzone rozporządzeniem Ministra Finansów W spraWie
szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków
pochodzących ze źrodeł zagranicznych. Plan dochodów budżetu na 2013 rok został
opracowany W oparciu o: Wstępną informację o wysokości subwencji oraz szacunkowych
wpływów z tytUłu podatku dochodowego od osób fizycznych przekazanych przez
Ministerstwo FinansóW, zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego oraz Krajowego Biura
Wyborczego w KaIiszu o planowanej dotac.ji ce|owej na reaIizację zadań bieżących z zakresu
administracji rządowej oraz na realizację własnych zadań bieżących gminy, uchwały rady w
zakresie stawek podatków opłat |okalnych, przewidywane wykonanie dochodów budżetu
roku 2012 a także zawarte UmoWY o dofinansowanie projektów współfin a n sowa nych z UE.

Dochody budŹetu takie jak udziały w podatkach dochodowych są niezależne od działań
Gminy.
lch wysokość jest uzależniona od koniunktury gospodarczej oraZ poIityki podatkowej
pa ń5tWa.

Dochody budżetu gminy na 2013 r. ska|kulowano W wysokości 18.OO3'933,OO zł w tym
dochody bieżące w Wysokości 17.703.933,00 zł, majątkowe w wysokości 3OO.000,OO zł.

Planowane wydatki budżetowe ogółem w 2013 roku ukształtowały sie na poziomie
19.13o.492,o4 zł.
Zostały zaplanowane na niezbędne potrzeby gminy' i będą realizowane w miarę wpływów
dochodów budżetowych'.

Wydatki rzeczowe ustalono Wg Wzrostu średniorocznego poziomu cen towarów i usług
ko nsu m pcy.jnych w wysokości 102,7%

W projekcie budżetu na 2013 rok nie przewiduje się Wzrostu Wynagrodzeń sfery
budżetowej , nie zaplanowano Wzrostu wynagrodzeń dIa nauczycieli. Wysokość składek ZUS i

składek na fundusz pracy pozostaje na dotychczasowym obowiązującym pracodawcę
poziomie

odpis na Zakładowy Fundusz świadczeń Socjalnych przyjęto w wys. 1'O94,0Ozł na 1

zatrudnionego pracownika oraz 1'82,00 zł dla emeryta' W oświacie natomiast w przeliczeniu
na p ełnozatrud n ion ego nauczyciela w wysokości !1'o % o stawki bazowej ogłoszonej w
uchwaIe budżetowej tj' 7.879,91' zł na 1 zatrudnionego.

Pozycją równoważącą budżet są przychody i rozchody ZWiąZane z finansowaniem
n iedo boru irozdysponowaniem nadwyżki budżetowe.j.

Deficyt budżetu w kwocie 1'.7Ż6 559,04 zł zostanie sfinansowany przychodami z tytułu
zaciągniętych kredytów i pożyczek na rynku krajowy w wysokości 550.000'00 zl oraz
przychodami z tytułu zaciągniętych pożyczek na finansowanie zadań realizowanych z

udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w wysokości 1.609'184,OO zł.
Spłata rat kapitałowych zaciągniętych pożyczek i kredytów w 2013 roku wyniesie
1 .032.624,96 zt.

ZapIanowano wydatki w kwocie 38.723'00 zł
Gmina na koniec 2012 r. posiada zobowiązania z tytułu zacią8niętych pożyczek i kredytów
w wysokości 6.7 48.252,08 zł

Zmiany W stosunku do projektu budżetu wynikają z uwag Regionalnej lzby obrachunkowej
zawartych w opinii dotyczącej projektu budżetu oraz autopoprawek zgłoszonych przez Wójta
Gminy Bralin. Rada Gminy nie zgłosiła żadnych wniosków powodu.jących konieczność zmian
p ro1e ktu b u dżetu.
Uwzg|ęd niono n astęp Ujące Zmiany:
W stosunku do projektu budżetu zwiększono dochody budżetu Gminy o kwotę 5.494,00 zł.



Zwiększenie o kwotę 2.500'00 z| dotyczy umowy w sprawie środków z Europejskiego

Funduszu rozwoju Wsi Po|skiej na realizację Programu Edukacji Ekonomicznej, którego celem
je5t posZerzenie wiedzy ekonomicznej, kształtoWanie postaW przedsiębiorczych wśród
uczniów gimnaz.ju m.

Na podstawie informac.ji złożonej przez Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bralinie od dnia 1

lutego 2013 roku w Szko|e podstawowej w Bralinie będą odbywały się zajęcia z języka

angielskiego dla dzieci uczęszczających do klasy ,,o". Za zajęcia będzie pobierana opłata

stanowiąca dochód budżetu, gdzie środki zostaną przeznaczone na wypłatę wynagrodzenia

za w/w zajęcia. Ponadto dokonano zmian W zakresie kIasyfikacji dotacji dla Gminnej Spółki

Wodnej w Bralinie oraz u]ęto dotację dla Powiatu Kępińskiego w wysokości 200'000,00 zł'

W wydatkach ma.jątkowych wydzielono zadanie inWestycyjne poIega1ące na zakupie
gruntu Z przeznaczeniem na drogę gminną w obrębie Tabor Mały i zmniejszono plan

wydatków inwestycyjnych zadania budowa, rozbudowa imodernizac.ja dróg iulic.
Dokonano anaIizy dochodów ze sprzedaży majątku, gdzie w 2013 roku wskazano dochody na

poziomie 300.000,00 zł. Nieruchomości przeznaczone do sprzedaży w 2013 roku to 5 działek

budowlanych W obrębie Nowa Wieś Książęca o powierzchni 0,11 ha każda o wartości
operatu szacunkowego 2O.O00'00 zł do 30.000,o0 zł za działkę i stanowi ogólną kwotę

125.OO0,oo zł, oraz grunt o powierzchni 1,70 ha w obrębie Go|a dz' nr 43/7 gdzie wartość
wyceny wynosi 175.000'OO zł ponadto działkę zabudowaną nr 485/15 w obrębie
Weronikopole o powierzchni o,LŻ42 ha Wycenioną na kwotę 147.000,00 zł, której nie udało

się zbyć w 2o\2 roku'

> Jan Leśniarek przedstawił opinię Nr 1'7/201'3 komisji rozwoju gospodarczego i budżetu

w sprawie zaopiniowania przyjęcia budżetu gminy na rok 2013.

Przewodniczący komisji odczytał' że budżet Gminy BraIin na rok 2013 jest Zestawieniem

dochodów, przychodów i wydatków uwzg|ędnia dotacje, subwencje idochody z majątku
gminy, został opracowany w sposób zrozumiały w oparciu o obowiązujące przepisy wobec
czego komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę W sprawie budżetu gminy na rok

20).3.

Za przvięciem uchwały głosowało 14 radnych.

Uchwała Nr XXxlll/160/2013 została przyjęta jednogłośnie.

> Wójt podziękował za przy'jęcie budżetu na rok 2013, który uważa za dobry.

Pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze

Gminy Bralin, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji
wyborczych.

obwody głosowania tworzy się na obszarze gminy W celu przeprowadzenia wyborów i

referendów.
Propózycja podziału Gminy Bralin na Stałe obwody głosowania powstała z uwzg|ędnieniem

potrze b wyborców.
Zgodnie z art' 12 5 3 kodeksu wyborczego stały obwód głosowania powinien obejmować

od 5O0 do 3.O0O mieszkańców, nie mniej w przypadkach uzasadnionych miejscowymi

warunkami dopuszcza się odstępstwo iprzyjmu.je, że obwód może obejmować mnie.jszą

liczbę mieszkańców.



Rada Gminy Bralin korzystając Z tego wyjątku ustala dwa spośród siedmiu stałych
obwodów.

Pierwszy przypadek dotyczy obwodu nr 6 obejmującego sołectwa Czermin iWeronikopole
liczy on mniej niż 500 mieszkańców a utworzono go jako oddzielny obwód ponieważ
dołączenie wspomnianych sołectw do innej jednostki w celu uzyskania większego obwodu
byłoby niezmiernie trudne do zrealizowania z uwa8i na specyflczne położenie obu sołectw
znacznie oddalonych od pozostałej części gminy, otoczonych lasamiz ograniczonymi ciągami
komunikacyjnymi. Połączenie sołectw Czermin iWeronikopole z innym większym obwodem
mogłyby spowodować ograniczenie potencjalnym wyborcom możliwości skorzystania z
konstytucyjnego prawa wyborczego i rodzić sprzeciW i niezadowolenie wśród mieszkańców.

Drugi przypadek dotyczy okręgu nr 7 czyli sołectwa Mnichowice, które według nowego
podziału przy założeniu, że jednostka pomocnicza Winna stanowić odrębny okręg wyborczy
zostało wydzielone a co za tym idzie należało dokonać zmiany dotychczasowego podziału na
obwody idostosowania go do nowych rozwiązań.

Utworzenie obwodu w Mnichowicach ułatwi mieszkańcom dostęp do lokalu wyborczego,
wyeliminuje konieczność korzystania ze środków transportU, szczególnie dla osób nie
dysponujących własnym środkiem lokomocji a tym samym pozwoIi mieszkańcom w
większym stopniu wziąć udział w wyborach.

Mnichowice posiadają odpowiednle warunki lokalowe pozwaIające na utworzenie
siedziby obwodowej komisji wyborczej, więc wychodząc naprZeciW oczekjwaniom
mieszkańców postanowiono utworzyć tam oddzielny obwód głosowania.

Proponowany podział na obwody głosowania umoż|iwi w przyszłości sprawnie]szą
organizację pracy komisji wyborczych iw związku z poczynionymi udogodnieniami poprawi
frekwencję wyborczą w Gminie Bralin.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę W sprawie utworzenia stałych
obwodów głosowania na obszarze Gminy BraIin, usta|enia ich numerów, granic oraz sledzib
obwodowych komisji wyborczych.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.
Uchwała N r XXxlll/151/2013 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy komisji rewizyjnej na rok 2013.

Zgodnie z postanowieniami Statutu Gminy Bralin przewodnicząca komisji rewizyjnej
przedstawiła radzie do zatwierdzenia plan pracy komisji wraz z terminami planowanych
ko nt ro li.

Lp. TERMIN KONTROLI TEMATYKA
1. l KWARTAŁ 1. Opracowanie planu pracy komisji na rok 2013.

2. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji
za rok u b iegły.

3. Analiza wykonania budżetu za rok 201'2.
2. lI KWartał 1. Kontrola wykonania budżetu gminy za 2oI2 rok:

wpływy z podatków dochodowych'

- de legacje służbowe,
realizacja inwestyc]i.

2. Opracowanie opinii do Regionalnej lzby
Obrachunkowej oraz wniosku w sprawie



udzielenia abSolutorium Wójtowi Gminy Bralin.
3. lll KWARTAŁ 1' Analiza wykonania budżetu gminy za l półrocze

2013 roku.
2. Gospod a rka mieszkaniowa.
3. Gospod a rka komunalna.

4. |V KWARTAŁ 1. Dowożenie UcznióW do szkół'
2. PromocJa jednostek samorządu terytorialnego,
3. Ochrona zdrowia.

Pytań nie zgłoszon o.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie Uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy komisji
rewizyjnej na rok 2013.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.

Uchwała Nr xxxxl I L62/ 2013 została przYjęta jednogłośnie.

Pkt 9) Przyjęcie planóW pracy na rok 2013: komisji przestrzegania prawa i porządku
publicznego, komisji rozwoju gospodarczego i budżetu, komisji ośWiaty, kultury,
zdrowia, sportu oraz komisji rolnictwa, gospodarki wodnej i ochrony środowiska.

Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawiIi plany komisji.
Rada nie wniosła uwag do planów.
Plany pracy Zostały Zatwierdzone'jednogłośnie.

PlanV pracV stanowia Załacznik do ninieisŻeRo protokołu.

Pkt 10) Wolne głosy i wnioski.

> Przewodniczący rady przedstawił zebranym trzy pi5ma, które wpłynęły do rady gminy.

Pierwsze pochodzi od mieszkańców u|icy ogrodowej o ponowne zamontowanie progów
zwaIniających na całej długości drogi.

Drugie pismo złoży|i mieszkańcy bloku nr 1O5 z Nowej Wsi Książęcej z prośbą o
uwzględnienie w pIanach inwestycyjnych gminy z uwagi na niskie ciśnienie wody w instalacji
wymiany sieci wodociągowej zasilające1 blok nr 105.

Trzecie pismo dotyczy zamontowania lampy uIicznej we wsi Tabor Mały Lipnik przy

przystanku autobusowym, gdyż '|est on mało widoczny.

> Piotr Pańczuk zapytał na jakim etapie 5ą ppace remontowe w budynku poszkolnym w
Taborze WieIkim i czy są jakieś plany co do budynku poszkolnego w Goli?

> Wójt odpowiedział, że |okale mieszl<alne w budynku poszkolnym w Taborze Wielkim
Zostały odebrane przez sanepid i nadzór budowlany.

Na remont budynku poszkolnego w Goli, co roku przeznaczane są pewne środki. Na chwilę
obecną wymieniono większość okien, przeprowadzono remont dachu, należy jeszcze

wykonać elewację budynku' W budynku są dwa pustostany strych i pomieszczenie do
którego wejście musiałoby się odbywać przeZ Wynajmowane już mieszkanie więc nie ma

moż|iwości wydzielenia dodatkowego mieszkania. Budynek zamieszkują dwie rodziny.
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> Roman Lemanik powiedział, że Widzi potrzebę zamontowania na ulicy ogrodowej progów
zwa ln iających.

> Wójt powiedzial, że zna treść pism jeśli idzie o spowalniacze polecił pracownikowi
odpowiedzialnemu za drogi rozpoznanie tematu, prace zostały podjęte.
> Przewodniczący rady poprosił Wójta o odniesienie się również do pozostałych pism.

> Wójt odpowiedział, że jeśli idzie o wymianę sieci wodociągowej zasilającej blok ]-05 to
prośba mieszkańców wynika z faktu, że mniejsza średnica sleci przekształca się w większą,
nie Jest to kwestia Wydajności pomp tylko trzeba zmienić średnicę na mniejszą, niż ta która
doprowadza linię główną. Problem trzeba rozwiązać. Działki będące własnością mieszkańców
bIoku, są prZedmlotem Występowania o decyz.je o Warunki zabudowy ale trzeba najpierw
działki zaopatrzyć w wodę żeby wydawać decyzje o warunkach zabudowy.

Jeśli idzie o Iampy uliczne sprawa nie dotyczy tylko Taboru Małego ale także innych
miejscowości W gminie, wó'it powiedział, że zIecił pracownikowi rozpoczęcie
przygotowywania dokumentacji pod inwestycję. 'Jeśli będą warunki techniczne pozwala]ące
na zainstalowanie dodatkowej oprawy W Taborze Małym Lipniku zostanie ona zamontowana
a.jeśli warunki techniczne na to nie pozwolą wówczas trzeba będzie przygotować projekt
pod inWestycję.

> Janusz sania sołtys Wsi Mnichowice zapytał czy w budżecie gminy przewidziano jakąś
inwestycję na teren ie Mnichowic'
> Wójt od powie dział, że z|ożono wniosek na domy ludowe, który obejmuje również sołectwo
Mnichowice.
Wymiana wodociągu i budowa sieci kanalizacyjnej będzie prowadzona po zakończeniu
inwestyc.ii kanalizowania Bra lin a.

> Stanisław Niechciał sołtys wsi Nosale powiedział, że niedawno do urzędu gminy wpłynęła
-oferta odnośnie odbioru folii w szczególności folii rolniczych (po kiszonkach i nawozach),
dobrze byłoby sporządzić listę kto i jaką ilość te'i folii chciałby zbyć. Firma bezpłatnie
p rzy.jedzie iodbierze materiał.
> Zofia Węgrzynowicz sołtys Wsi Tabor Wielki zapytała czy będzie kontynuowana inwestyc.ja
drogowa na odcinku Tabor Wielki _ Chałupki?
> Wójt odpowiedział, że nie ma jej z nazwy zapisanej w budżecie ale jeżeli po zaplanowanych
przetargach będzie można wyasygnować na ten cel jakieś środki, wówczas będzie pod.jęta
stosowna d ecyzja.

Pkt 11) zamknięcie posiedzenia.

> Przewodniczący rady podziękował Zebranym za udział w dzisiejszej sesji i o godzinie 17.00
zamknął posied zen ie XXXlIl sesji'
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